
RADA GMINY PAWŁOWICE
ul. Zjednoczenia 60
43-250 Pawłowice

woj. śląskie

Protokół
z XXVIII sesji Rady Gminy Pawłowice
odbytej w dniu 15 czerwca 2021r.

Przewodniczący Rady

Punkt 1.
Dzień dobry szanownym państwu. Otwieram XXVIII sesję Rady Gminy Pawłowice.

Informuję, że sesja Rady Gminy Pawłowice odbywa się stacjonarnie w obecności

radnych, Wójta i Zastępcy wójta. Informuję że sesja jest transmitowana online oraz

nagrywana. Administratorem danych osobowych utrwalonych na nagraniach jest

Wójt Gminy Pawłowice. Dane osobowe przetwarzane są w celu transmisji i utrwalania

za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk sesji na podstawie artykułu

20 ustęp 1 ustawy o samorządzie gminnym oraz artykułu 18 ustęp 3 ustawy

o dostępie do informacji publicznej. Więcej informacji na temat zasad przetwarzania

danych osobowych można znaleźć na stronie BIP gminy Pawłowice. Witam wszystkich

radnych, którzy uczestniczą w sesji, witam Wójta i Zastępcę Wójta, witam

kierowników referatów i jednostek organizacyjnych, sołtysów, radnych powiatowych,

na dzień dzisiejszy jeszcze Zastępcę Komendanta Policji, witam mieszkańców, którzy

obserwują obrady poprzez transmisję.

Radnych poproszę 0 potwierdzenie obecności na  tabletach. Stwierdzam,

że w obradach uczestniczy 15 radnych.
Lista obecności stanowi zał. nr 1 do protokołu.

Punkt 2.
Przedstawię teraz porządek sesji:

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności — co właśnie nastąpiło.

2. Przedstawienie porządku obrad.
3. Zatwierdzenie protokołu z XXVII sesji z dnia 01 czerwca 2021r.

4. Przedstawienie wykazu pism, jakie wpłynęły do Rady Gminy w okresie

międzysesyjnym.

5. Informacja o działalności Urzędu Gminy i jednostek organizacyjnych w okresie

międzysesyjnym.

Informacja o pracach komisji Rady Gminy w okresie międzysesyjnym.

Rozpatrzenie Raportu o stanie gminy:
a) debata nad raportem,

b) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi Gminy

Pawłowice.
8. Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2020 rok:

a) przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Pawłowice za

2020 rok oraz informacji o stanie mienia komunalnego,

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym

przez Wójta sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2020 rok wraz z

informacją
o stanie mienia komunalnego,

c) dyskusja,

d) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego

Gminy Pawłowice wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy za

2020 rok.
9. Absolutorium za 2020 rok:

a) przedstawienie informacji Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonych kontroli,

b) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia

absolutorium,

c) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku

Komisji Rewizyjnej,

d) dyskusja,

s
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e) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy
Pawłowice.

10. Informacje Wójta i Przewodniczącego Rady.
11. Wolne głosy i wnioski.
12. Zakończenie obrad.

Czy ktoś ma uwagi bądź poprawki do porządku obrad ? (nie było)
Przechodzimy do punktu 3.

Punkt 3.
Przyjęcie protokołu z XXVII sesji z 1 czerwca 2021 roku. Protokół radni mieli
udostępniony na tabletach, jest udostępniony w BIP-ie, nie wpłynęły żadne poprawki,
w związku z czym protokół uważam za przyjęty.

Punkt 4

Wykaz pism jakie wpłynęły do Rady w okresie międzysesyjnym przedstawi
Wiceprzewodniczący Rady pan Grzegorz Cyrulik.

Wiceprzewodniczący Grzegorz Cyrulik
Wykaz pism jakie wpłynęły do Rady Gminy w okresie międzysesyjnym, to jest
od 1 czerwca do 15 czerwca 2021 roku.

1. Analiza sytuacji finansowej jednostki samorządu terytorialnego z terenu
Województwa Sląskiego.

2. Skonsolidowany bilans jednostki samorządu terytorialnego gminy
Pawłowice za 2020 rok.

3. Postanowienie Naczelnego Sądu  Administracyjnego w Warszawie
w Sprawie oddalenia zażalenia Wojewody Sląskiego na postanowienie
Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Gliwicach w przedmiocie skargi
na uchwałę Rady Gminy Pawłowice z dnia 8 maja 2020 roku dotyczącą
pomocy stypendialnej dla uczniów Motywacja.

4. Skarga kasacyjna Wojewody Sląskiego do wyroku Wojewódzkiego Sądu
Administracyjnego w Gliwicach dotycząca skargi Wojewody na uchwałę
Rady Gminy Pawłowice dotycząca ustalenia stawek opłaty za zajęcie pasa
drogowego dróg gminnych skierowana do Naczelnego Sądu
Administracyjnego w Warszawie.

5. Pismo - Uchwała Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach w sprawie

zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Pawłowice
dotyczącego udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Pawłowice za 2020
rok Dziękuję bardzo.

Przewodniczący Damian Herman

Dziękuję bardzo.

Punkt 5.

Proszę Pana Wójta o informacje o działalności międzysesyjnej.

Poproszę panią Zastępcę Wójta.

Zastępca Wójta Joanna Śmieja
Dzień dobry państwu, pozwolę sobie przedstawić sprawozdanie międzysesyjne Wójta
Gminy Pawłowice. Dość krótki okres czasu, bo od 1 czerwca do 15 czerwca,
czyli do dnia dzisiejszego. W związku z krótkim okresem sprawozdawczym wykonanie
budżetu gminy nie uległo zmianie w stosunku do przekazywanego państwu

pierwszego czerwca, z tego względu, że jesteśmy w trakcie sporządzania sprawozdań
za miesiąc maj.

Natomiast jeżeli chodzi o zadłużenie gminy na 31 maja wynosi ono 3 832 543 zł,
są to pożyczki zaciągnięte w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Srodowiska

i Gospodarki Wodnej na programy związane z likwidacją niskiej emisji.
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Właściciele nieruchomości, którzy złożyli swoje deklaracje związane z wymianą źródeł
ciepła, na podstawie wniosków które spływają do Urzędu Gminy są podpisywane już
umowy. Ostatnie umowy będą przekazane do mieszkańców początkiem miesiąca
lipca.
Na drogach gminnych trwają pracę inwestycyjne związane z przebudową ulicy
Kwiatowej w Jarząbkowicach, przebudową drogi dojazdowej do Zespołu Szkolno-
Przedszkolnego ul. Sienkiewicza w  Golasowicach. Trwają przygotowania
do końcowego odbioru robót przebudowy ulicy Zapłocie II etap.
Jeżeli chodzi o zadania projektowe, to wybrano projektanta na wykonanie
dokumentacji projektowej na ulicę Poprzeczną i odcinek chodnika przy ulicy Osińskiej
w Warszowicach oraz budowę chodnika przy ulicy dojazdowej do szkoły podstawowej
w Pielgrzymowicach. Na drogach należących do innych zarządców trwają prace,
między innymi związane z przebudową DW 933 ulica Pszczyńska, tutaj inwestorem
jest Wojewódzki Zarząd Dróg oraz przebudowa ulicy Wodzisławskiej - trwają prace
na odcinku pomiędzy ulicą Kruczą a obwodnicą. Od 28 czerwca planowane jest
wprowadzenie drugiego etapu czasowej organizacji ruchu, która wiąże się

z zamknięciem przyjazdu od ulicy Wodzisławskiej do ulicy Kruczej, związane jest to
z rozpoczęciem budowy ronda na tym skrzyżowaniu oraz kontynuowane są prace

związane z wykonaniem mostu i budową ronda w Krzyżowicach.
W ramach inwestycji kubaturowych trwają prace związane z budową PSZOK-u
i rozbudową Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Golasowicach.
Jeżeli chodzi o inwestycje wodociągowo-kanalizacyjne to trwają prace przy budowie
sieci wodociągowej w rejonie ulicy Zjednoczenie - tutaj mamy termin realizacji tego
zadania do stycznia 2022 roku. W ramach kanalizacji sanitarnej ulica Borowa -
Gruntowa, rozpoczęto prace z odtworzeniem nawierzchni ulicy Gruntowej.

Postępowania przetargowe: na etapie rozstrzygnięcia jest przebudowa kotłowni
w szkole podstawowej w Pielgrzymowicach oraz termomodernizacja wraz
z przebudową budynku ośrodka zdrowia przy ulicy Górniczej w sołectwie Osiedle
Pawłowice, przebudowa ulicy Górka w Pawłowicach oraz budowa zatok postojowych
ul Sienkiewicza w sołectwie Golasowice. Postępowania przetargowe, które zostały
ogłoszone i jest etap teraz składania ofert - to jest budowa sali gimnastycznej
i rozbudowa Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Krzyżowicach. Ogłoszono po raz
drugi już postępowania na remont dachu i elewacji Domu Ludowego
w Jarząbkowicach oraz remont instalacji elektrycznej w segmencie A budynku
ośrodka zdrowia w sołectwie Pniówek.
Z bieżącego utrzymania dróg: trwają prace związane z letnim utrzymaniem dróg
powiatowych, w trakcie są prace związane z drugim koszeniem. Trwają prace
związane
z remontami cząstkowymi dróg gminnych oraz naprawą nawierzchni dróg
gruntowych. Podpisano umowę również z wykonawcą na wykonanie nakładek

wielkopowierzchniowych na drogach gminnych, prace potrwają do końca września.
Jeżeli chodzi o oświetlenie dróg gminnych to wybrano wykonawcę na budowę
oświetlenia ulicznego w rejonie bloków 12 i 13 przy ulicy Górniczej na Osiedlu
Pawłowice, trwa budowa oświetlenia ulicy Leśnej pomiędzy DK 81 a ulicą Młyńską,
następnie rozpoczęte zostaną prace na ulicy Rzecznej i Modrzewiowej

w Pielgrzymowicach. Podpisano również umowę na budowę oświetlenia ulica
Zamkowa sołectwo Pawłowice. Rozstrzygnięto również przetarg na odbiór

i zagospodarowanie odpadów za okres od lipca bieżącego roku do 30.06.2022 r.
Z tematów oświatowych rozstrzygnięto konkurs o tytuł najlepszych uczniów ze szkół
prowadzonych przez gminę, ogłoszono również konkurs w celu wyłonienia kandydata
na stanowisko dyrektora Szkoły Podstawowej w Warszowicach. Z funduszy
przeciwdziałania alkoholizmowi podpisano szereg umów z nauczycielami w szkołach,
którzy realizują zajęcia pozalekcyjne dla młodzieży. W Zespole Szkolno-
Przedszkolnym w Krzyżowicach twoją zajęcia sportowo-rekreacyjne, a w Osiedlowym
Domu Kultury dla chętnych dzieci z terenu Gminy trwają zajęcia ruchowo - taneczne
"ruch mnie wyraża” oraz warsztaty "jestem uważny". W ramach profilaktyki
zdrowotnej trwarealizacja programu "Zdrowy przedszkolak".
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Ten program jest realizowany w przedszkolach publicznych jak i niepublicznych
na terenie gminy. Przygotowano również ofertę wakacyjną dla dzieci i młodzieży,

która zostanie opublikowana w Racjach Gminnych i na stronie internetowej - oferta
przygotowana przez Gminną Bibliotekę Publiczną, Gminny Ośrodek Kultury, Gminny

Ośrodek Sportu oraz szkoły, które wyraziły chęć realizacji zajęć dla dzieci i młodzieży
w okresie wakacyjnym. 10 czerwca odbyło się trzecie posiedzenie Gminnej Rady
Działalności Pożytku Publicznego, przedstawiono również projekt uchwały w sprawie
trybu i szczegółowych kryteriów oceny wniosków o realizację zadań publicznych
w ramach inicjatywy lokalnej, tam uzyskaliśmy zaopiniowanie tego projektu oraz
poruszono problemy związane z wypełnianiem sprawozdań z otrzymanych dotacji.
W Ośrodku Pomocy Społecznej kontynuowane jest wydawanie paczek żywnościowych
dla osób potrzebujących, bezdomnych starszych, niepełnosprawnych, pomoc
żywnościowa współfinansowana jest ze środków unijnych poprzez Stowarzyszenie
z Żor. W miesiącu czerwcu skorzystało z pomocy 110 osób z terenu naszej gminy.

Swietlica "Różowe okulary" Placówka Wsparcia Dziennego realizuje swoje zadania
przy zachowaniu procedur sanitarnych, dzieci uczestniczą w organizowanych dla nich
zajęciach. Osoby potrzebujące wsparcia psychologicznego mogą uzyskiwać poradę

psychologiczną w siedzibie Ośrodka raz w tygodniu. Wznowiono również spotkania
grupy wsparcia dla osób doznających przemocyw rodzinie.
W ramach umowy z Radiem Katowice zrealizowano audycję dotyczącą spraw

prowadzonych w gminie. Audycja została wyemitowana 4 czerwca.
W ramach projektu "cud miód" realizowanego z Polskim Stowarzyszeniem
Producentów Oleju zamontowano domek dla owadów przy  inhalatorium
w Pawłowicach oraz rozpoczęto pracę przy utworzeniu rabat miododajnych.
Przygotowany został w Referacie Promocji "Raport o stanie Gminy za rok 2020",
zlecono na zewnątrz tylko jego wydruk i rozdysponowanie na 5500 domostw, koszt
wydruku to 4500 zł.
W Gminnym Ośrodku Sportu 12 czerwca odbył się turniej deblowy tenisa ziemnego
pań i panów,cieszył się dużym zainteresowaniem. Natomiast 13 czerwca odbył się
rodzinny rajd rowerowy, w rajdzie wzięło udział 40 osób. Zakończyły się również
prace przy naprawie południowejelewacji na budynku zaplecza sportowego.
Gminny Ośrodek Kultury w okresie międzysesyjnym z okazji setnej rocznicy Powstań
Śląskich zorganizował bezpłatny spektakl, ponadto odbywały się również spektakle
dla dzieci oraz odbyła się również projekcja filmowa dla dorosłych. Gminna Biblioteka
Publiczna oraz filie zorganizowały spotkanie z przedszkolakami, podczas których
czytano bajki, rozstrzygnięto wiele konkursów bibliotecznych. W szkołach w klasach

od 1-3 prowadzono warsztaty z książką. Dokonano zakupu nowości wydawniczych.
Z dniem jutrzejszym, o czym wspomniał już pan przewodniczący, na zasłużoną

emeryturę przechodzi Komendant Komisariatu Policji Zdzisław Zagurda. Obowiązki
Komendanta Komisariatu Policji w Pawłowicach z dniem jutrzejszym obejmuje jego

dotychczasowy Zastępca pan Sebastian Popielarz, natomiast funkcję Zastępcy

Komendanta przejmie Sebastian Dzida. Mamytutaj na sali również pana Sebastiana
Popielarza, bardzo proszę również o złożenie sprawozdania Policji, proszę bardzo.
Dziękuję bardzo.
Informacje z działalności międzysesyjnej - zał. nr 2 do protokołu.

Przewodniczący Damian Herman
Dziękuję bardzo, zapraszam w takim razie pana Zastępcę jeszcze.

Zastępca Komendanta Policji Sebastian Popielarz
Dziękuję bardzo, myślę, że jak do tej pory nasza współpraca będzie przebiegała
w dobrej atmosferze i miłej. Przedstawię analizę za ostatnie 2 tygodnie. Jeżeli chodzi

o przestępstwa w siedmiu kategoriach, czyli te przestępstwa, które wpływają na

poczucie bezpieczeństwa obywateli odnotowano 2 takie zdarzenia: było to:
zniszczenie cudzej rzeczy: samochodu poprzez porysowanie powłoki lakierniczej

i jedna kradzież. Jeżeli chodzi o wykroczenia było 7 takich zdarzeń: były to tak cztery
kradzieże paliwa ze stacji jedna kradzież sklepu i dwa zniszczenia mienia. Mieliśmy
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w tym okresie 6 zdarzeń drogowych były to tylko kolizje.
Funkcjonariusze Komisariatu Policji w Pawłowicach nałożyli w tym okresie
9 mandatów, pouczyli 55 osób i skierowali jeden wniosek o ukaranie do Sądu. Podjęli
183 interwencje: w tym 117 interwencji policyjnych publicznych i 5 interwencji
domowych. W okresie ostatnich dwóch tygodni nikogo nie zatrzymali. Jeżeli chodzi
o służby dodatkowe, czyli płacone z urzędu gminy to były 4 takie służby w patrolach
dwuosobowych, z czego trzy służby wykonali policjanci KP Pawłowice
i jedną służbę wykonał Wydział Ruchu Drogowego KPP w Pszczynie. Obsłużyli w tym
czasie policjanci 19 interwencji, wylegitymowali 30 osób, pouczyli 13 i nałożyli

8 mandatów karnych. Dziękuję bardzo.

Wójt Franciszek Dziendziel
Szanowni państwo, chcemy pogratulować Komendantowi i oby ta współpraca dalej
się, tutaj z Urzędem Gminy, z Gminą dobrze układała. Wszystkiego dobrego.
Pozostałe sprawozdania szczegółowe zostały radnym przekazane z naszych jednostek

i referatów. Dziękuję bardzo.

Przewodniczący Damian Herman
Dziękuję panu Wójtowi, dziękuję panu Zastępcy, mam nadzieję że będziecie mieć jak
najmniej pracy, ale będziecie za to jak najbardziej skuteczni.

Przechodzimy do punktu szóstego.

Punkt 6.
Poproszę przewodniczących Komisji o informację. Na początek poproszę

przewodniczącą Komisji Gospodarki i Mienia Komunalnego panią Karolinę Szymaniec

- Mlicką.

Przewodnicząca Komisji Gospodarki i Mienia Komunalnego Karolina

Szymaniec - Mlicka
W okresie międzysesyjnym odbyło się jedno posiedzenie Komisji, było to posiedzenie
wspólne obu komisji w dniu 8 czerwca. Przedmiotem naszych prac było
zaopiniowanie uchwał, które są objęte porządkiem obrad dzisiejszej sesji, Czyli
uchwały o udzielenie wotum zaufania wójtowi, uchwały w sprawie zatwierdzenia
sprawozdania finansowego oraz uchwały o udzieleniu absolutorium, dziękuję.

Przewodniczący Damian Herman

Dziękuję bardzo, poproszę pana Zbigniewa Duszę - Przewodniczącego Komisji

Działalności Społecznej.

Przewodniczący Komisji Działalności Społecznej Zbigniew Dusza
Komisja Społeczna obradowała raz, 8 czerwca wspólnie z Komisją Gospodarki
i Mienia Komunalnego, nie miała odrębnych tematów,dziękuję.

Przewodniczący Damian Herman
Dziękuję bardzo, poproszę przewodniczącego Komisji Rewizyjnej pana Krzysztofa

Worynę.

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Krzysztof Woryna
Komisja Rewizyjna miała 2 posiedzenia: jedno przeniesione z miesiąca maja,
dotyczyło kontroli wykonania budżetu gminy w 2020 roku, sporządzenia wniosku do
Rady Gminy w sprawie absolutorium i opracowanie protokołu do absolutorium.
Kolejna kontrola dotyczyła rozliczenia wydatków zrealizowanych przez Referat
Infrastruktury Komunalnej w roku 2020 w zakresie bieżącego utrzymania dróg,
chodników, zieleni, oświetlenia ulicznego i akcji zima. Kolejny temat to kontrola
rozliczenia dotacji na działalność Gminnego Ośrodka Kultury, w tym inicjatywa

lokalna w zakresie kultury, dziękuję.



Przewodniczący Damian Herman
Dziękuję bardzo, poproszę jeszcze pana Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków
i Petycji Tomasza Żukowskiego.

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Tomasz Żuchowski

W okresie międzysesyjnym Komisja Skarg, Wniosków i Petycji nie miała żadnego
potwierdzenia, dziękuję.

Przewodniczący Damian Herman
Dziękuję bardzo, przystępujemy w takim razie do rozpatrywania zasadniczych
punktów dzisiejszej sesji. Materiały i projekty uchwał omawiane były na
posiedzeniach Komisji w dniu 2 czerwca - Komisja Rewizyjna i 8 czerwca - Komisja

Społeczna i Gospodarcza. Radni mają je udostępnione na tabletach a mieszkańcy

mają je widoczne w BIP-ie.

Punkt 7.
Przystępujemy do rozpatrzenia Raportu o stanie Gminy. Poproszę pana Wójta

o zabranie głosu.

Wójt Franciszek Dziendziel
Szanowni państwo, ustawa o samorządzie gminnym w 1990 roku nałożyła obowiązek
na wójta sporządzenia sprawozdania i przedłożenia go Radzie do końca czerwca
każdego roku z wykonania budżetu. Natomiast nowelizacja z 11 stycznia 2018 roku
zobligowała również wójta do sporządzenia raportu i przedstawienia go Radzie
do końca maja każdego roku, a na sesji absolutoryjnej również Radzie
i mieszkańcom. Taki raport został w stosowanym czasie przedłożony jak i została
również przygotowana skrócona wersja dla mieszkańców, którzy mają prawo w takiej
sesji uczestniczyć i w debacie zabierać głos.
Raport o stanie gminy Pawłowice za rok 2020 stanowizał. nr 3 do protokołu.

Szanowni państwo, ten rok ubiegły 2020 był nietypowy, nietypowy do tego,
co mieliśmy w poprzednich latach, chociażby w porównaniu do 2019 roku. Epidemia
zmieniła nasze życie do tego stopnia, że wręcz niektóre inicjatywy zostały
wstrzymane, praca zdalna, wiemy o zamknięciu i wyłączeniu z działalności szkół,
przedszkoli, najpierw w jednym okresie od marca do czerwca, a następnie
we wrześniu do części października młodzież do szkół uczęszczała. Następnie znowu
zdalna nauka, która dopiero rozpoczęła się w tym roku pierwszego maja.
To spowodowało sporo perturbacji, sporo braku możliwości kontaktu z mieszkańcami.

Imprezy które były przewidziane kulturalne, sportowe, również w tym czasie nie
mogły się odbywać i to wszystko również wpłynęło na działalność samego Urzędu,
naszych jednostek. Jednak staraliśmy się, aby Urząd Gminy funkcjonował, jego praca
została nieco zmodyfikowana jeżeli chodzi o kontakty z mieszkańcami
czy przedstawicielami firm, a mianowicie zabudowano przeszklenia,
gdzie pracownicy podchodzą do mieszkańców, do interesantów, również
indywidualnie jakieś spotkania odbywały się w pomieszczeniach oddzielnie na
parterze. Również komisje czy sesje odbywały się zdalnie. Wpłynęło to również na
działalność inwestycyjną, która była zaplanowana na zeszły rok. Ze względu na
epidemie, brak możliwości spotkań z kontrahentami a jednostkami, zatwierdzającymi
chociażby projekty i pozwolenia na budowę, to nieco spowolniła działania na 31
milionach zł na inwestycje. Część musiała być przesunięto na ten rok, na 2021 jako

inwestycje niewygasające. Pokrótce przedstawię prezentację, radni na pewno to
dostali, ale być może warto sobie to przypomnieć, co działo się w ubiegłym roku.
Wójt przedstawił prezentację, która stanowi zał. nr 4 do protokołu.



Przewodniczący Damian Herman
Dziękuję bardzo panu Wójtowi. Podejrzewam, że pan wójt chciał nas zmiękczyć
tą długością, ale wierzę, że i tak będzie gorąca dyskusja, w związku z czym otwieram

debatę nad raportem. Informuję, że nikt z mieszkańców gminy nie zgłosił się

do zabrania głosu w debacie.
Czy ktoś z radnych chce zabrać głos w debacie nad raportem?
Poproszę panią Karolinę Szymaniec - Mlicką.

Radna Karolina Szymaniec - Mlicka
Dziękuję. Nie tyle mam pytanie do pana Wójta, tylko daję kwestie pod rozwagę nas
wszystkich, radnych Rady Gminy, pana Wójta. Przystępując do lektury
przedstawionego nam Raportu przesłanego do radnych spojrzałam na ustawę i tam
jest taki zapis: Raport obejmuje podsumowanie działalności wójta w roku

poprzednim, w szczególności realizację polityk, programów, strategii, uchwał rady
gminy i budżetów obywatelskich. Bardzo się ucieszyłam, że ustawodawca gdzieś tam
zobligował do tego, żeby realizacja, stan realizacji strategii pojawił się jako element
obowiązkowy w tym Raporcie. To pozwala na monitoring tej strategii, bo inaczej

trudno mówić o skutecznym zarządzaniu, jeśli nie będziemy tego monitorować,
a z drugiej strony dla nas wszystkich daje taki początek pod dyskusję, czy po prostu
nie warto pewnych kierunków strategii Gminy zmienić, dodać nowe cele,
coś zmieniać w związku z tym, że no zmieniają się czasy w jakich żyjemy.
No i cieszyłam się, że ten zapis jakby wynika z ustawy, że to musi być. Dlatego
czuję ogromny niedosyt, że w tym Raporcie nie ma żadnego punktu odnoszącegosię
do tego, jaki jest stan realizacji Strategii rozwoju gminy Pawłowice do 2025 roku.

Ja wiem że te wszystkie przedstawione działania gdzieś się tam wpisują, tylko dla
mnie jako odbiorcy dużą wartością i największą wartością tak naprawdę tego raportu,
byłoby logiczne powiązanie celów, priorytetów, które pojawiają się w Strategii,
mierników rezultatów, które się tam pojawiają z tymi  działalnościami.
Nie po to, żebyśmy tu krytykowali działalność pana Wójta, ale po to, żebyśmy się
wspólnie zastanowili, czy nie musimy czegoś zmienić w tej Strategii, obrać nowych
kierunków rozwoju. Ja czuję tak naprawdę ogromny niedosyt, że tego w tej Strategii

po prostu nie ma, jednego z najważniejszych dokumentów, jakby kształtujących
działalność Gminy nie ma w Strategii. Tak bardziej, że ustawodawca zobowiązał nas,
pana Wójta i nas wszystkich. Dziękuję bardzo.

Wójt Franciszek Dziendziel
Szanowni państwo, może wprost nie jest to tak jak w Strategii punkt po punkcie,

ale jednak tu autorzy, którzy to tworzyli według tej Strategii, w oparciu o zasady,
które są w ustawie, które pani radna też przytoczyła jest ten Raport sporządzany.
Natomiast trudno obrazowo, jak tutaj pan Przewodniczący mówił, że na zmiękczenie.
Tak wiele się w tym zakresie realizuje, głównie ta Strategia jest realizowana. Oprócz
tej strategii, w zakresie realizacji uchwał, które Rada jako organ wykonawczy,

jesteśmy zobligowani realizować tą Strategię, ale w oparciu również o uchwały Rady.
Tak, że jak najbardziej należy pewne rzeczy w przyszłości zmodyfikować, takie
strategie były przez Radę zawsze opracowanejak i również Program Rozwoju Gminy.
Był taki dokument, który przez lata się modyfikował, więc na takim etapie również
pora do tego, aby to zrobić. Proponuję również takie komisje tematyczne, które były
przez przewodniczącego zwoływane przynajmniej dwa, trzy razy w ciągu roku, albo
to był sport albo kultura albo zdrowie. Więc myślę, że Przewodnicząca Komisji
Gospodarczej sugeruje, by takie sprawy się odbywały. Dziękuję.

Przewodniczący Damian Herman
Dziękuję bardzo, ad vocem jeszcze poproszę panią Karolinę Szymaniec - Mlicką.



Radna Karolina Szymaniec — Mlicka
Ja bardzo chętnie będę zwoływać komisje dotyczące strategii, zarządzania
strategicznego, na które nie wiem jak, ale będę starała się w jak największym
stopniu przyciągnąć mieszkańców, aby wraz z nimi to współtworzyć. Ale mimo
wszystko,
ja rozumiem, że Rada to uchwala, ale ustawa nałożyła ten obowiązek, żeby był tam
stan realizacji. Ja w naszej Strategii widziałam wskaźniki i nie widziałam tu w tym
Raporcie, nie ma takiego odniesienia do tych priorytetów. To naprawdę można było
bardzo fajnie w logiczny sposób poukładać: priorytet, cel, działanie i to byłoby bardzo
przejrzyste. Ja tak przyznam się szczerze, że do lektury tego Raportu podeszłam też

jak do pracy zaliczeniowej studenta. Jeżeli celem miałoby być właśnie przedstawienie
stanu realizacji strategii, to ta praca, ten dokument, niestety w mojej ocenie

nie spełnia tego kryterium, a za przygotowanie tego dokumentu odpowiedzialny był
pan Wójt a nie Rada Gminy. Więc gdybyśmy to my mieli na komisjach współtworzyć
ten dokument, to myślę że ja bym państwa, no powiem brzydko, przymusiła do tego,
żeby tak a nie inaczej pewne powiązania logiczne z tą Strategią jakby zawrzeć,
dziękuję.

Przewodniczący Damian Herman
Dziękuję bardzo

Wójt Franciszek Dziendziel
Przewodnicząca Komisji Gospodarczej zawsze może, tym bardziej, że jest też
członkiem Komisji Rewizyjnej, gdzie tam kreowała w ciągu roku zadania, to jak
najbardziej, jeżeli będzie jakaś rada co do nowej strategii. A te wskaźniki same się
tutaj bronią, jak powiedziałem w tych rankingach, jeżeli chodzi o te strategie i rozwój
gminy, one się sama bronią i te oceny z zewnątrz żeśmy otrzymali. Dziękuję.

Przewodniczący Damian Herman
Dziękuję, ze swojej strony też przyznam rację, w każdym razie z pewnością czas dla
nas, ażeby przysiąść i stworzyć coś na nadchodzące dla nas lata, które mogą być
całkiem inne niż do tej pory się nam wydawało, mogą być. Poproszę pana Grzegorza

Cyrulika.

Radny Grzegorz Cyrulik
Szanowni państwo, panie Wójcie, Raport bardzo obszerny, konkretny, w większości

się z tym wszystkim zgadzam. Ale Raport raportem a życie życiem. I tak sobie
w kilku punktach, żeby za długo nie ciągnąć tematu wypunktowałem, jakie mam
zastrzeżenia. Wniosek i monitorowanie uchwały planu zagospodarowania
przestrzennego dla terenu Katowickiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej, a przy tym
zlekceważenie ponad 200 uwag, jakie wpłynęły do tej sprawy. Dodatkowo
mieszkańcy, którzy domagali się swoich praw, ciągani są po sądach. Dlatego mam
takie troszkę zastrzeżenia do tego, ja wiem że pan powie, że to nie pan uchwalił,

że to Rada. Jednakże z mojej strony takie mam troszkę zastrzeżenia. Następną

Sprawą jest podjęcie decyzji o odstąpieniu od wykonania opinii środowiskowej dla
masztu telefonii komórkowej w ścisłej zabudowie Pawłowic. Też mieszkańcy
do dzisiaj gdzieś tam próbują znaleźć wyjście z sytuacji, nie jest to proste, jednak
myślę, że ze strony tutaj Urzędu nie wszystko zrobiliśmy, co by można było, żeby się

ustrzec zagrożeniu, jakie mieszkańcy mają obawy.
Swieży temat - brak informacji i komunikacji z mieszkańcami ze strony Urzędu
Gminy przy wywłaszczaniu i wycenie gruntów przejmowanych pod drogi, co w wielu
przypadkach naraziło naszych mieszkańców na straty finansowe. Mają mieszkańcy
zastrzeżenia, nie było rozmów, nie było spotkań w tej sprawie, naraziła gmina
mieszkańców na dodatkowe jakieś koszty. Może wypadałoby w przyszłości spotykać
się z tymi mieszkańcami, rozmawiać. Jeszcze dzisiaj przed południem odbyłem
rozmowę z jednym z mieszkańców, zresztą bardzo krytyczną w stosunku do pana,
ale nie tylko, bo i do mnie jako do sołtysa pretensje, no ale cóż.
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Mieszkańcy z sentymentem wspominają poprzednika ś.p Damiana Galuska, mówią że

nie na takie władze się w gminie umawiali w wyborach, miała być kontynuacja dzieła.

Teraz inaczej to widzą, może nie wszyscy, ja też mam takie troszkę, muszę się

dobrze zastanowić. Zastrzeżenia, że po prostu brak takiej komunikatywności

pomiędzy władzami gminy a naszymi mieszkańcami. Dlatego panie Wójcie,

mieszkańcy mi nie ufają. Ja dzisiaj niestety, ale w tym punkcie będę musiał

zagłosować przeciw udzieleniu wotum zaufania panu Wójtowi. Dziękuję.

Przewodniczący Damian Herman

Dziękuję

Wójt Franciszek Dziendziel

O Specjalnej Strefie Ekonomicznej było tyle już mówione. Pracownia urbanistyczna

prowadziła cały proces a nie Wójt. Radny sam określił w ostatniej fazie, że wszystko

w porządku i zagłosował za przyjęcie tego planu.

Jeżeli chodzi o telefonię komórkową myśmyswoje stanowisko jako urząd, tutaj sołtys

również wyrażał, pozwolenie na budowę wydało Starostwo. Natomiast inwestycja nie

została zrealizowana, tak jak na Specjalnej Strefie nic państwo w tym momencie

jeszcze nie pobudowało, czyli Specjalna Strefa Ekonomiczna, gdzie tam właścicielem

w większości jest Skarb Państwa.

Wywłaszczenie pod drogi - tutaj z jednej strony sołtys dobrze, z drugiej źle. Ale jak

sobie przypominam, sołtysem wtedy był śp. pan Bańczyk, zawsze były rozmowy

sołtysa z mieszkańcami i wszystkie grunty pod drogi, myśmy nie wykupywali, żeby

drogi wybudować w danym rejonie były darmowo przekazywane. Od pewnego czasu

i być może to jest błąd, że kupujemy w tej chwili i wywłaszczenia nie gmina prowadzi

tylko Starostwo z ustawy zridowskiej prowadzi. Nie sołtys, nie Wójt, nie żaden

pracownik Urzędu Gminy tego nie wycenia, każdy mieszkaniec może się odwoływać.

Ja jestem zaskoczony tymi kwotami, tak jak kopalnia robiła odszkodowanie tam

w tym rejonie, ponad 6 milionów złotych. W tej chwili za tę drogę, gdzie kiedyśludzie

chcieliby, oddali ten grunt, my tutaj te wywłaszczenia w przypadku ulicy chociażby

samej Zapłocie już ponad 500 tysięcy jest koszt. Następnie tu będzie Górka,

w Jarząbkowicach Kwiatowa, to są środki, które dawniej nie były wypłacane,te środki

były bezpośrednio na inwestycję i tam gdzie mieszkańcy oczekiwali, a mamy

w gminie też takie, gdzie by przekazali, ale wybudujcie nam drogę, my nieodpłatnie

przekażemy i takowe też są i bardzo dużo jak widzicie tutaj. Później w następnym

punkcie będzie wykonanie budżetu i jakby sprawy własnościowe. Tam jest pokazane,

ile właśnie żeśmy gruntów przejęli nieodpłatnie. Trochę się tutaj temu stanowisku

dziwię, bo ta komunikacja, no nie wiem jako tutaj radny czy sołtys Pawłowic się

wypowiada. W każdym razie my tu mamy bezpośrednio tych mieszkańców, czy całe

grupy mieszkańców, czy to z ulicy Wyzwolenia, czy z Jarząbkowic z Kwiatowej dzisiaj

i z Pielgrzymowic. Tak, że na bieżąco ta komunikacja jest, Urząd Gminy ale również

Wójt na bieżąco wszystkich mieszkańców przyjmuje. Stara się być tam, gdzie go

zaproszą, na rady sołeckie - tam też uczestniczy. W Pawłowicach ostatnio był

zaproszony wójt, ale przez ostatnie jakoś lata? stąd być może tutaj niezadowolenie w

tym momencie czy to radnego czy sołtysa i tej komunikacji

no niestety nie było. Dziękuję bardzo.

Przewodniczący Damian Herman

Dziękuje bardzo, ad vocem poproszęjeszcze.

Radny Grzegorz Cyrulik

Panie Wójcie, żeby w ramach sprostowania, przy maszcie telefonii komórkowej sołtys

nie brał udziału, wręcz powiem panu szczerze, że jak przyszedł temat do Pawłowic

z telefonii komórkowej w projekcie było pisane Pawłowice osiedle i wręcz zwracałem

się do radnych z osiedla, że coś gdzieś tam kombinują wam postawić maszt, bo nie

było wpisane Sołectwo Pawłowice, tylko było pisane Pawłowice Osiedle i dlatego

do tego tematu panie Wójcie nie moczyłem w tym palców i nie wiedziałem nawet,
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dopiero jak przyszli mieszkańcy z problemami, że takie coś powstaje w pobliżu
ich zabudowań, wówczas dopiero się rozwinęła sprawa skąd się to wzięło co i jak -
to jeżeli chodzi o maszt telefonii komórkowej. Panie Wójcie, ci mieszkańcy którzy
przychodzą z tych ulic tak jak pan mówił, to przychodzą pochwalić, że dobrze, czy
raczej przychodzą z pretensjami?

Wójt Franciszek Dziendziel

Z tej ulicy jest radna Irena Grabowska, na pewno przekaże, ale większość jest
zachwycona, tam gdzie kiedyś była polna droga w tej chwili super droga
z chodnikiem, oświetlona, mieszkańcy również sami uporządkowali ten teren i ogólne

zadowolenie nie tylko tych mieszkańców co tam mieszkają przy tej ulicy,
ale pozostałych, którzy tamtędy przejeżdżają. A jako droga alternatywna, kiedy
ewentualnie chodnik na ulicy Zapłocie, Wyzwolenia by była, no to jest oczekiwana
przez, można powiedzieć, dziesiątki lat droga i którą się udało w tej chwili, jeszcze
w nie w pełnym wymiarze zrealizować, bo jeszcze drugi etap jest robiony, będzie
pierwszy jak i ulica Górka. W pozostałych miejscowościach, rejonach również
by oczekiwali takiej drogi kompleksowej. Dziękuję.

Radny Grzegorz Cyrulik
Tak jak Wójt powiedział, bo z mojej strony ja sam za tą drogą chodziłem, tylko tak
jak przedstawiałem, moje uwagi to zastrzeżenia do wyceny i do szacowania
wartości nieruchomości, tak jak pan Wójt powiedział.

Wójt Franciszek Dziendziel

Powiedziałem i to już podkreślałem, że tego nie wyceniam ani gmina tego nie
wycenia ani nie realizuje. Wywłaszczenia ze zrid-u realizuje powiat. Dziękuję.

Przewodniczący Damian Herman
Dziękuję bardzo.

Radny Grzegorz Cyrulik
Panie Przewodniczący, jeszcze bym chciał, poproszę.

Przewodniczący Damian Herman
Ad vocem już było.

Poproszę pana Kamila Wawrzyczkateraz.

Radny Kamil Wawrzyczek
Dziękuję, jeśli chodzi o moje zdanie to ujmę to tak, że nie będę tutaj w żadnym
wypadku stawał w obronie Wójta i jakoś polemizował z tymi argumentami, bo każdy
ma swoje i każdy ma prawo i też może nawet po części obowiązek wyrazić, a tym

bardziej, gdy w punkcie mamy ujęta słowo debata. Jednakże pozwolę sobie też
powiedzieć coś pozytywnego, bo wydaje mi się, że to właśnie często jest tak jak
w życiu, że jeśli dzieje się dobrze, to traktujemy to jako po prostu dobro, które nam
się należy i traktujemy to jako oczywistość, a przychodzimy gdzieś tam z uwagami
i skarżymy się, czy też zwracamy na coś uwagę dopiero w momencie, jeśli coś nam
zaczyna przeszkadzać. Stąd też więcej tych głosów krytycznych mieszkańców
niż tych pozytywnych, bo sami dobrze wiemy, że jeśli ktoś nam zrobi drogę przed
domem, no to cieszymy się z tego, ale nie idziemy do Wójta, żeby mu podziękować
za to, że mamy drogę, no bo nie mamy czasu, nie mamy chęci, robimy kompletnie

coś innego. Ale wiadomo, że jakby tam jakaś dziura na tej drodze przeszkadzała
no to będziemy bardziej zmotywowani, żeby gdzieś to wyartykutowac.
Tak, że wydaje mi się, że tych zadowolonych mieszkańców jednak w tej naszej
gminie też troszkę jest, może oni są trochę bardziej cichsi, może mniej zaangażowani
właśnie z tych wcześniej przytoczonych względów. Myślę, że wszyscy gdzieś tam
poruszając się po naszej gminie widzimy, że z roku na rok gdzieś tam tych inwestycji

10



przebywa. To te inwestycje, które zostały czy też są realizowane na bieżąco, gdzieś

są utrzymywane w bardzo dobrym stanie, to wszystko wymaga zaangażowania,

jakiejś tam logistyki, organizacji i myślę, że te punkty, które gdzieś tam były
przytoczone w tym raporcie dotyczące infrastruktury, gospodarki komunalnej,

inwestycji drogowych, gospodarki wodno-ściekowej, oświaty, kultury, sportu,
te wszystkie przytoczone punkty gdzieś nam jednak wskazują też na to, że dzieje się
dobrze. Myślę że nie możemy popadać w jakieś tam skrajnie negatywne tony.
Oczywiście nie myli się tylko ten, kto nic nie robi tak? Na pewno są obszary, które
można lepiej zrobić, na które ktoś ma inne pomysły i to jak najbardziej należy
zgłaszać, z tego trzeba wyciągać wnioski, ale wydaje mi się, że suma sumarum,
podsumowując te plusy i minusy, tych pierwszych jest zdecydowanie więcej i za to
myślę, że spokojnie mogę panu Wójtowi podziękować - dziękuję.

Przewodniczący Damian Herman

Dziękuje bardzo, poproszę panią Karolinę Szymaniec - Mlicką.

Radna Karolina Szymaniec - Mlicka
Dziękuję bardzo, i tu mam taką uwagę do pana Przewodniczącego, że w debacie nad
raportem nie ma ograniczenia czasowego, więc nie było potrzeby przerywania panu

Wiceprzewodniczącemu.
Ale mam też pytanie do Wójta, które mi się nasunęło w trakcie wypowiedzi pana
Wójta, bo pan Wójt powiedział, nie wiem czy to było przejęzyczenie związane
z długością wypowiedzi, że program profilaktyczny związany z borelioza jest

finansowany z pieniędzy alkoholowych. Czy coś się zmieniło w prawie i my możemy

te pieniądze alkoholowe wydatkować na programy zdrowotne czy to jest po prostu
takie zwykłe przejęzyczenie ten skrót myślowy?

Przewodniczący Damian Herman

Pozwolę sobie tylko jeszcze ja w międzyczasie, ad vocem, to nie było, że tak powiem
przerwanie, to było zakończenie dyskusji, bowiem jest ad vocem, jest odniesienie

do tego ad vocem,to nie chciałbym, żeby tutaj zaczęła się dyskusja tylko pomiędzy
dwoma osobami. Tak, że zdaję sobie sprawę, że nie ma ograniczenia czasowego.

Bardzo poproszę pana Wójta.

Wójt Franciszek Dziendziel
Dobrze Pani zauważyła, z budżetu gminy i z Fundacji Jastrzębskiej 49 tysięcy,
to tam będzie w sprawozdaniu finansowym jeszcze.

Przewodniczący Damian Herman

Dziękuję, poproszę pana Tomasza Żuchowskiego.

Radny Tomasz Żuchowski
Dziękuję za udzielenie głosu. Panie wójcie, powiem szczerze tak: Raport piękny,
w gminie się dzieje, gmina wygląda ładnie, wszystko powiedzmy, że idzie w dobrym
kierunku. Lecz niestety tak jak Grzesiu Cyrulik powiedział, kontakt z mieszkańcami,
załatwianie niektórych spraw, no niestety z tego nie jestem zadowolony. Dokładnie
mi chodzi o parking przy ulicy Pukowca. Umawialiśmy się troszkę inaczej jak byliśmy
na spotkaniu, później temat ucichł, bo weszła pandemia, obostrzenia i tak dalej.
Mieliśmy do tematu wrócić, niestety decyzję zostały dziś podjęte, no jak wiemy ten
parking w części zostanie dalej przekazany szkole, gdzie z tego co się orientuję był
tylko jeden wniosek, dokładnie pani dyrektor no i powiem szczerze, że w rozmowie
z mieszkańcami, no odczuwają tu wielki troszkę żal, bo brakło tej rozmowy, rozmowy

z nimi, dziękuję

Przewodniczący Damian Herman

Dziękuję, proszę Wójcie
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Wójt Franciszek Dziendziel

Sprawa parkingu przy szkole to odwrotnie, została przekazana częściowo
mieszkańcom. Parking naprzeciwko szkoły na potrzeby szkoły były wybudowany,
jak również przy Górniczej 1 częściowo ten parking był budowany przez gminę
na potrzeby szkoły. Jeżeli chodzi o to - ja mogę się wykazać tymi pismami żłobka,
przedszkola, szkoły i tak dalej, tych jednostek, który się zwróciły o te miejsca.
Również co tu radny Fojcik wspominał i nie tylko, również rodzice się zwracali i ten
kontakt z tymi mieszkańcami był, ja uważam, że ci którzy chcą przychodzą,
rozmawiam i właśnie w tej sprawie również rozmawiałem, że nie można zaparkować,

przywieźć dziecka do żłobka, do przedszkola, bo w tym czasie gdzieś tam zajęte są te
miejsca. Teraz w okresie pandemii być może to się nie nasilało tak, bo nawet
wieczorami, w ciągu dnia są wolne miejsca, tak że tego problemu nie ma. Wzdłużul.
Polnej również są wolne miejsca. Jeżeli chodzi o ilość miejsc parkingowych w tamtym
rejonie, która została do minimum przez nasze służby określona, jest na ten moment
wystarczająca. Natomiast naszym obowiązkiem jest zabezpieczyć na potrzeby nie
tylko jak sklepy, czy dana jednostka usługowa, musi zabezpieczyć miejsca
parkingowe, tak samo gmina jest zobowiązana do zabezpieczenia tych miejsc. One
zostały do minimum w tej chwili ograniczone, nawet nie to co przepis mówi, że na
każde 100 metrów kwadratowych takiej jednostki jedno miejsce parkingowe, ale to
wstępnie zostało gdzieś tam zaakceptowane. Na razie od strony żłobka, przedszkola
czy szkoły nie mam jakiejś innej tutaj sugestii czy też protestu, jak również

od tych mieszkańców,z którymi się tam spotykam. Dziękuję bardzo.

Przewodniczący Damian Herman ,

Dziękuję bardzo, poproszę pana Tomasza Żukowskiego ad vocem.

Radny Tomasz Żuchowski
Panie Wójcie, żadnych stanowisk ze strony szkoły, żłobka na pewno jeszcze

nie będzie, bo znaki są wystawione tak jak na Komisji Gospodarki Mienia
Komunalnego było mówione, że znaki zostaną postawione od 16 albo 24 sierpnia,

żeby mieszkańcy mogli się przyzwyczaić do tego. Mnie konkretnie chodziło tylko
i wyłącznie o to panie Wójcie, bo nie chodzi mi o przepisy, czy gmina musi zapewnić

czy nie, tylko jeżeli mieszkańcom się mówi - będziemy dalej rozmawiać - a nagle
zostajemy niestety postawieni przed faktem dokonanym, że projekt organizacji ruchu

już poszedł do Starostwa i czekamy na opinie teraz Starostwa, czy ten parking,

czy te znaki tam się pojawią, czy będzie akceptacja czy nie. Z tego co się orientuję,

to Starostwo raczej nie będzie kwestionowało nic, więc mi chodzi tylko i wyłącznie
o rozmowę z tymi mieszkańcami, bo myślę, że rozmowa czasami, przez całą

rozmowę można zakopaćjakiś topór i żeby mieszkańcy zrozumieli, że gmina ma taki
obowiązek zabezpieczenia tych miejsc. No i niestety tak się dzieje. Na chwilę obecną
jeszcze jest spokój, o tak, ale mieszkańcy mają ten zarzut. Byliśmy na spotkaniu
z radnymi, był sołtys, gdzie niestety przekazaliśmy mieszkańcowi taką informację,
że będziemy dalej rozmawiać między innymi ze Spółdzielnią Mieszkaniową Będziemy
prowadzić jakiś dialog, stało się inaczej, została pominięta tadebata. Dziękuję bardzo.

Wójt Franciszek Dziendziel
Debata z radnym nie wiem jak wyglądała, natomiast tu pracownicy przekazują,
że były rozmowy. Ja osobiście kilka rozmów odbyłem, mieszkańcy tutaj przyszli
w tym zakresie jak to będzie wyglądało, tak że rozmowy były. Natomiast jak radny
z kim rozmawiał to tego ja nie wiem. Dziękuję.

Radny Andrzej Szaweł
Dziękuję, ja się proszę państwa chciałem odnieść do wypowiedzi pana Kamila, pana
Grzegorza Cyrulika. Mnie chyba było słychać, nie będę powtarzał się, ja dosyć
donośny mam głos. Nie będę kadził tu panu Wójtowi, ja też mam swoje
spostrzeżenia i tak dalej, ale popieram co powiedział pan Kamil Wawrzyczek. Proszę
państwa, Wójt jest jeden, spraw jest bardzo dużo, na niektóre sprawy Wójt nie ma
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wpływu, żeby to można było załatwić od razu. Przypominam sobie, jakżeśmy
zatatwiali, to wtedy jeszcze był Wójt śp. Galusek, parking przy kościele
w Warszowicach. Bardzo ładny, moim zdaniem za mały w tej chwili on jest i była to
wina nie byłego wójta, czy następnego. Była to wina po prostu innych organizacji,
które po prostu, albo z powodu papierów albo nie chcieli, żeby to załatwić
natychmiast, ale mimo wszystkiego ten parking powstał. Jest teraz bardzo fajny

i wszyscy sobie chwalą. Myślę, że tak będzie z tym nieszczęsnym radarem,
tam na tym skrzyżowaniu DK 81 i Łąkową i ze Stawową. Pan Wójt się uśmiecha i tu
nie będę pana Wójta ganił, panie Wójcie, bo od siedmiu lat załatwia pan, pisze pan
pisma, wystarczy, że pan pisze, otrzymuję raz, czasami dwa razy w roku odpowiedzi
i tak dalej no i też się nie da. Myślę że teraz się to da już załatwić, bo tak już
to daleko poszło. I były komisje bezpieczeństwa, poruszane to było, czasami było
ostro z mojej strony, był komendant policji jeden, drugi, obiecywali też pomoci tak

dalej, no to tylko zostało na papierze, dlatego później powiedziałem, że nie będę
chodził na te komisje, bo to dla mnie po prostu szkoda czasu. No i tutaj panie
Grzegorzu ma pan rację - sołtys to jest taka osoba, którą praktycznie znają wszyscy
w sołectwie, radnego może nie znają wszyscy, ale to zawsze będą na tego sołtysa
z góry patrzeć i jak coś nie załatwił no to od razu zły i tak dalej. My to przekazujemy
Wójtowi, spotykamy się z wójtem. Mniej więcej jest to tak robione, ale pewne rzeczy

nie można, nie można od razu tego zrobić i zgadza się, tu ma pan rację. I wszyscy
sołtysi to poruszą, że my po prostu jesteśmy bici przez ludzi, a my w ten sposób

później reagujemy też na pana Wójta, no i nie ma innego wyjścia. Tak, że ja mam
tylko panie Wójcie do pana tylko jedną sprawy i prośbę. Tutaj radnych - sołtysów jest
sporo, nigdy nie zostaliśmy ani zaproszeni, ani podziękowania, nawet nie wiem czy
wiecie, kiedy jest dzień sołtysa. Od posłów różnych dostawaliśmy nawet kilka
podziękowań, ale od gminy, przynajmniej ja nie dostałem żadnego podziękowania,

a od ludzi na pewno.
Pan sołtys Cyrulik też powie, czy pan dostał jakiekolwiek przez te ileś lat, bo też już
pan jesteś chyba 10 lat sołtysem, czy dostał pan chociaż 5 razy jakieś
podziękowania? Ja dostałem 8 razy no i to wszystko. Załatwia się czasami takie
sprawy, że nawet Wójt o tym nie wie, ale tak to proszę państwo wygląda.
Tak, że radny, tak jak mówiłem radnego to tam połowa zna, ale sołtysa wszyscy.
Wszyscy na nim wieszają psy a my później staramy się na ulicy odegrać. No i tak
musi pan to strzymać, nie ma pan innego wyjścia. Ja mówię jako radny i jako sołtys.

Dziękuję bardzo.

Przewodniczący Damian Herman

Dziękuje bardzo, poproszę

WÓJT FRANCISZEK DZIENDZIEL

Szanowni państwo, tu się mówi wójt - Wójt ma 63 pracowników, w naszych
jednostkach to jest prawie 800 ludzi, ale bezpośrednio do pomocy ma właśnie organ
pomocniczy. To kto to jest? sołtys i rada sołecka. Ja wiem, że trochę trudno było
w ostatnim roku, to pan Grzegorz tutaj mówił, ja też o tym mówiłem, że tych
kontaktów było mało, ale jeżeli była potrzeba czy to w. Warszowicach
czy w Krzyżowicach czy nawet w Pawłowicach. Na osiedlu niestety, od dłuższego
czasu nie byłem zapraszamy, ale ta epidemia było. Ale to mamy 8 organów takich
pomocniczych, które wspomagają i właśnie między innymi w tych kontaktach
międzyludzkich my się później tylko spotykamy i tutaj na takich spotkaniach wójta
z sołtysami, tam są przekazywane te problemy, które w danych rejonach są.
Tu również później to jest przekazywane do naszych jednostek jeżeli tam coś trzeba
zmienić, poprawić. Więc ten kontakt nie tyle z radami sołeckimi, ale głownie poprzez
tych sołtysów jest. Potem kontakty były ograniczone. Natomiast jeżeli chodzi
o sołtysów, było na stronie Gminy, ja kojarzę, jest pani kierownik promocji, było
również ostatnio przekazywane, bo był dzień samorządowca, no a sołtys jest
samorządowcem i rada sołecka, więc było przekazywane, być może na piśmie do ręki
nie było, ale ja myślę, że dzisiejsze te podsumowanie to jest dla wójta, dla tych
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sołtysów i rad sołeckich, no i radni tutaj wypowiedzą się w formie
głosowania. Dziękuję.

Radny Andrzej Szaweł
Spotykać się, no bardzo chętnie z panem i w ogóle tutaj w gminie się spotykać
możemy, spotykaliśmy się i było bardzo fajnie, były festyny, na które pan został
zapraszany, przyjeżdżał pan zawsze na imprezy i na zebrania i tak dalej. No ale jak
usłyszałam od pana ostatnio na komisji, że to ma być przy oranżadzie i przy wodzie
mineralnej, no to nie wiem, w innych krajach po prostu jest, robią różne rzeczy a my

mamy co? nie wiem kto to zarządził tak, że festynu nie można zrobić przy piwku.

Wójt Franciszek Dziendziel
Ja może powiem pół żartem pół serio - nigdy nie wolno było na terenie szkół
i przedszkoli i placów zabaw. No akurat w Warszowicach, bo tutaj sołtys Warszowic

jako radny się odzywa, bo to jest na terenie szkoły. Tam gdzie są szkoły
i przedszkola i tu żadnego nie trzeba wójta stanowisko, ja tego prawa w Polsce nie
stanowiłem, to jest ogólne prawo i ja go tylko powtórzyłem ostatnio na komisji.
I to jedna z takich rozmów, dyskusji była na temat właśnie Raportu, bo po to była
w zeszłym tygodniu we wtorek komisja, gdzie radni dyskutowali, omawialiśmy, każdy
się do tego odnosił, część tematów dzisiaj powtarza się, ale tego prawa, jeżeli chodzi
o picie alkoholu, no to nie Wójt, niestety Rada też nie stanowi tego prawa. Dziękuję.

Przewodniczący Damian Herman
Dziękuję, ja nie zgodzę się z panem Andrzejem w tym, że ludzie biją sołtysa, patrząc
na naszych sołtysów to jest nierealne.

Radny Andrzej Szaweł
Ale nie że biją, Pan teraz przesadził.

Przewodniczący Damian Herman
Cytuję. Byłem zaskoczony tym stwierdzeniem

Radny Andrzej Szaweł
Ja nie powiedziałem, że biją, tylko po prostu biją w nas, mają pretensje do nas, a my
później do pana Wójta.

Przewodniczący Damian Herman
Przepraszam, to było w formie żartu, oczywiście. Dziękuję bardzo.
Czy jeszcze ktoś chciałby zabrać głos? Nie widzę.

Punkt 7b.
Przewodniczący Rady Damian Herman
Przystępujemy do podjęcia uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi
Gminy Pawłowice.
Projekt uchwały został zaopiniowany 8 czerwca przez Komisję Gospodarki i Mienia
Komunalnego: 4 głosy za, 5 głosów wstrzymujących i Działalności Społecznej:2 głosy
za, 2 głosy wstrzymujące, przy dwóch radnych nieobecnych
Poproszę o głosowanie:
9 radnych głosowało za udzieleniem wotum zaufania, trzech radnych było
przeciw, 3 wstrzymało się.
Uchwała nr XXVIII/301/2021 w sprawie udzielenia wotum zaufania

wójtowi Gminy Pawłowice stanowi zał. nr 5 do protokołu.
W związku z tym gratuluję panu Wójtowi.
Wyniki imienne:

ZA (9) Zbigniew Dusza, Irena Grabowska, Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława

Pietrek, Andrzej Szaweł, Kamil Wawrzyczek, Tomasz Żuchowski

PRZECIW (3) Grzegorz Cyrulik, Piotr Fojcik, Karolina Szymaniec-Mlicka
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WSTRZYMUJĘSIĘ (3) Dariusz Czakon, Janusz Harazin, Krzysztof Woryna

W związku z tym gratuluję panu wójtowi.

Wójt Franciszek Dziendziel
Dziękuję bardzo, jeszcze później może na koniec szerzej ponieważ teraz kolejny

punkt, również o podobnej treści - wykonanie budżetu na 2020 rok. Dziękuję.

Punkt 8.

Przewodniczący Rady Damian Herman
Przystępujemy do rozpatrzenia sprawozdania z wykonania budżetu gminy za rok

2002.
Poproszę Panią Skarbnik Barbarę Szulińską o przedstawienie sprawozdania
z wykonania budżetu gminy Pawłowice za rok 2020 wrazz informacją o stanie mienia

komunalnego.

8a.
Skarbnik Barbara Szulińska
Sprawozdanie z wykonania budżetu za rok 2020 zostało opracowane zgodnie
z ustawą o finansach publicznych i przyjętą uchwałą Numer XIII/116/2019 Rady
Gminy Pawłowice z dnia 17 grudnia 2019 roku. Wykonawcąbudżetu jest Wójt Gminy,
który sprawuje również ogólny nadzór określonych w uchwale budżetowej dochodówi

wydatków oraz przychodów i rozchodów. Ponadto przepisy nakładają na Wójta
obowiązki sprawozdawcze zarówno w trakcie roku budżetowego jak i po jego
zakończeniu. Zgodnie z artykułem 267 ust. 1 punkt 1 ustawyo finansach publicznych
Wójt Gminy ma obowiązek w terminie do 31 marca przedłożyć Radzie Gminy oraz
Regionalnej Izbie Obrachunkowej sprawozdanie roczne z wykonania budżetu gminy
za rok ubiegły, wraz z informacją o stanie mienia komunalnego.
Sprawozdanie roczne z wykonania budżetu gminy za rok 2020 wraz z informacją

o stanie mienia komunalnego stanowi zał. nr 6 do protokołu.
Po tym wprowadzeniu w skróconej formie przedstawiła prezentację obrazującą

realizację budżetu — zał. nr 7 do protokołu.

8 b.
Przewodniczący Rady Damian Herman

Proszę Panią Skarbnik o przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej
o przedłożonym przez Wójta sprawozdaniu z wykonania budżetu za rok 2020

oraz o stanie mienia komunalnego.

Skarbnik Barbara Szulińska
Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej wpłynęła do Urzędu Gminy 12 kwietnia
2021 roku. Uchwała nr 4200/1/2021 Pierwszego Składu Orzekającego Regionalnej
Izby Obrachunkowej w Katowicach z dnia 12 kwietnia 2021 roku w sprawie opinii

o przedłożonym przez Wójta Gminy Pawłowice.
Tu Pani Skarbnik odczytała treść opinii.
Kserokopia uchwały stanowi zał. nr 8 do protokołu.

8c.
Przewodniczący Rady Damian Herman

Otwieram dyskusję nad przedstawionym sprawozdaniem i informacją o stanie mienia
komunalnego. Czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w tym temacie? Nie widzę.
Przechodzimy w takim razie do głosowania uchwały w sprawie zatwierdzenia
sprawozdania finansowego Gminy Pawłowice wraz ze sprawozdaniem z wykonania

budżetu za 2020 rok.
Projekt uchwały został zaopiniowany przez Komisję Gospodarki i Mienia

Komunalnego: 5 głosów za, przy 4 głosach wstrzymujących się i Komisję
Działalności Społecznej: 4 głosy za, 2 radnych było nieobecnych.
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Poproszę o głosowanie.
14 radnych było za, przy jednym głosie wstrzymującym się.

Uchwała nr XXVIII/302/2021 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania
finansowego Gminy Pawłowice wraz ze sprawozdaniem z wykonania
budżetu za 2020 rok — stanowi zał. nr 9 do protokołu.
Wyniki imienne:

ZA (14) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena Grabowska, Janusz Harazin,

Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, Andrzej Szaweł, Kamil Wawrzyczek,

Krzysztof Woryna, Tomasz Żuchowski

WSTRZYMUJĘSIĘ (1) Karolina Szymaniec-Mlicka

Punkt 9.
Przewodniczący Rady Damian Herman

Udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy za 2021 rok. Poproszę pana Krzysztofa
Worynę - Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej o przedstawienie informacji Komisji

Rewizyjnej z przeprowadzonych kontroli.

9a.

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Krzysztof Woryna
Podsumowaniem pracy Komisji była kontrola realizacji całości budżetu gminy
Pawłowice za rok 2020, Komisja zapoznała się z opinią Regionalnej Izby
Obrachunkowej w Katowicach i na tej podstawie Komisja sporządziła wniosek do
Rady Gminy Pawłowice o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Pawłowice. Wniosek

został przesłany do Regionalnej Izby Obrachunkowej i uzyskał pozytywną opinię.
Szczegóły z przeprowadzonych kontroli są dostępne w biurze Rady, radni również
mają je na tabletach.
Treść informacji o pracy Komisji Rewizyjnej - zał. 10.1 do protokołu.

9b.
Przewodniczący Rady Damian Herman
Poproszę teraz radnego Worynę o odczytanie wniosku Komisjj w sprawie
absolutorium. Wniosek został również przesłany do zaopiniowania przez Regionalną
Izbę Obrachunkową w Katowicach.

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Krzysztof Woryna
Wniosek Komisji Rewizyjnej z dnia 2 czerwca skierowany do Rady Gminy w sprawie
udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy za 2020.
Tu radny odczytał treść wniosku.
Wniosek stanowi zał. nr 10 do protokołu.

9c.
Przewodniczący Rady Damian Herman
Poproszę radnego Krzysztofa o odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej
w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej.

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Krzysztof Woryna
Uchwała nr 4200/11/108/2021 Drugiego Składu Orzekającego Regionalnej Izby
Obrachunkowej w Katowicach z dnia 9 czerwca 2021 roku w sprawie zaopiniowania

wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Pawłowice.
Tu radny odczytał treść uchwały RIO.
Uchwała RIO stanowi zał. nr 11 do protokołu.

9d.
Przewodniczący Rady Damian Herman
Otwieram dyskusję nad przedstawionymi dokumentami. Czy ktoś z radnych chciałby
zabrać głos w tym temacie? ( nie było)
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W związku z tym przystępujemy do podjęcia uchwały w sprawie udzielenia

absolutorium Wójtowi Gminy Pawłowice.
Projekt uchwały został zaopiniowany przez Komisje również 8 czerwca: Gospodarki i Mienia

Komunalnego 8 głosów za 1 jednym wstrzymującym się, i Działalności Społecznej 4 głosy za,

2 radnych było nieobecnych.

Poproszę o głosowanie.

14 radnych głosowało za udzieleniem absolutorium, 1 radny wstrzymałsię.
Uchwała nr XXVIII/303/2021 w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi
Gminy Pawłowice za rok 2020 - stanowizał. nr 12 do protokołu.
Wyniki imienne:

ZA (14)Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena Grabowska, Janusz Harazin,

Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, Andrzej Szaweł, Kamil Wawrzyczek,

Krzysztof Woryna, Tomasz Żuchowski
WSTRZYMUJĘSIĘ (1) Karolina Szymaniec-Mlicka

Poproszę pana Wójta o zabranie głosu.

Wójt Franciszek Dziendziel
Szanowni państwo, szanowni radni, serdecznie dziękuję za udzielenie absolutorium, wotum

zaufania. Tak jak w swoim wystąpieniu mówiłem trudny rok, więc tym bardziej dziękuję tym,

którzy się do tego przyczynili, wszystkim pracownikom urzędu, jednostek, sołtysom, radom

sołeckim, które współpracowały w tym zakresie. Jest to efekt w skali, bym powiedział makro,

bo to co wspominałem, te osiągnięcia w skali kraju w różnych dyscyplinach, jak gospodarność,

jak wyniki sportowe, wyniki oświatowe, wiemy o sukcesach naszych uczniów, wiemy

o sukcesach naszych szkół, na to wszystko składają się i pracownicy, ale i mieszkańcy,

bo te obejścia, które w skaligminy są, są dzięki raz pracownikom urzędu, firmom które

tu działają, pracują, spółdzielniom, jednostkom pracy, tym wszystkim serdecznie dziękujemy.

Nie działo by się to bez pomocy, pomocy państwa, tu mówię o nadrzewnej jednostce dla nas,

ale naszych też podatnikach, bo to na ich barkach ciążą te wpływy do budżetu, z którego

możemy realizować. Obojętnie, czy to patrząc Jarząbkowice, Golasowice Warszowice,

po kolei te 8 samorządów lokalnych naszych jednostek, naszych sołectw jest finansowane.

To nie Warszawa, nie budżet państwa, to nasi podatnicy. Taki największy podatnik,

dla przykładu podam, bo to kwoty 120 milionów i tak dalej, te plusy, które z budżetu państwa,

to są socjalne, one dzisiaj są, jutro prawdopodobnie ich nie będzie. 500 plus, 300 plus przejmie

na pewno ZUS, bo już Prezydent podpisał takie ustawy, natomiast na tych naszych podatnikach,

których musimy szanować. Taki największy podatnik, a który szkody górnicze nam czyni

to kopalnia, ale 17 milionów w tych bieżących wydatkach, 17 milionów mieć albo nie mieć,

czy jak Specjalna Strefa Ekonomiczna 2,5 miliona, kolejny dopiero trzeci podatnik to jest JAS-FBG

to 250 000złotych i później coraz mniej. Ale wszyscy składają się, 1440 podatników płaci podatki.

No nie ukrywamy, że podatekrolny, leśny i tak dalej, od mieszkań, no to jest na pewno wpływ

znaczny. Nie wybudowalibyśmy szkoły w Golasowicach, w Jarząbkowicach, po kolei w każdym

z tych sołectw, jakby nie było tych wpływów. Bieżące utrzymanie jest coraz większe,

coraz bardziej kosztowne, stąd też tutaj była mowa o tej Strategii. Co nieco musimy tą Strategię

zmienić, w zeszłym roku mimo wszystko, w bieżącym finansowaniu minus ponad 800 tysięcy

złotych. Dobrze, że mieliśmy, jak się to mówi, w skarpecie, uzupełniliśmy ten brak z nadwyżki

z poprzednich lat, jeszcze z 2018 2019 i to mogliśmy realizować inwestycje i te, które

realizujemy. Ja wiem, że nie wszyscy zadowoleni być może są z realizacji, za wolno, za mało,

ale dobrze jest jak patrzycie na stan naszej komunikacji, oświaty, naszych dróg. Jedźcie obojętnie

w którą stronę, jak to wszystko wygląda, jak to funkcjonuje. Stąd cieszę się, że to absolutorium,

że wotum zaufania, część mi zaufało, część się wstrzymała, serdecznie za to dziękuję. Być może

nowe pomysły spowodują nową realizację, natomiast to, ten wkład pracy, za to serdecznie

wszystkim, serdecznie dziękuję.
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Punkt 10.

Przewodniczący Damian Herman

Dziękuję bardzo, przechodząc do punktu 10 chciałbym zapytać Pana Wójta czy miałby jeszcze

jakieś informacje?

Wójt Franciszek Dziendziel

Szanowni radni, to nie jest ostatnie spotkanie przed wakacjami, następne spotkanie o ile dojdzie

do skutku, na komisji sprawa budżetu, dofinansowania niektórych inwestycji, gdzie przetargi

zostały ogłoszone. No tutaj dzisiaj trochę jakieś tak widzę po pewnych zachowaniach,

że nie wiadomo co być może do tych inwestycji, jest problem. We wtorek będziemy mieli

komisję, bo sesja 29-ego, by się odbyła panie przewodniczący, tak jak w harmonogramie

zaplanowane, w związku z tym na pewno będziemy jeszcze dyskutowali co i z czego wziąć,

co przesunąć. Tak, że ten harmonogram, o którym mówiliśmy będzie realizowany.

Dziękuję bardzo.

Przewodniczący Damian Herman
Dziękuję, ja ze swej strony taką informację chciałbym, chciałem pogratulować jeszcze raz panu

Wójtowii życzący dalszej owocnej pracy dla naszej społeczności. Od siebie chciałbym też jeszcze

dodać że chciałbym podziękować radnym, którzy byli uczestnikami dnia samorządowca. Przy tej

okazji chciałbym określić, że byłem bardzo zaskoczony, mile zaskoczony i chciałbym pochwalić

naszych pracowników, którzy przyłożyli się do tego, żeby nową saunę nam wszystkim stworzyć.

Powiem,że jest niesamowita. Dziękuję bardzo.

Punkt 11.
Przewodniczący Damian Herman
Przychodzimy do punktu 11. Wolne głosy i wnioski. Nie widzę w związku z tym punkt 12.

Punkt 12.

Zamykamy XXVIII sesję Rady Gminy Pawłowice. Dziękuję wszystkim.

 

Główny specjalista
ds. Redy Gryny

DOA
Małgorzata Drozdziok
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